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پرداخت بیش از دو هزار فقره وام 
کمک ودیعه مسکن از سوی بانک سینا 

 بانک ســینا به منظور حمایت از مســتاجران و اقشار 
کم درآمد، از تیرماه سال جاری تا پایان مرداد ماه 1401 
تعداد دو هزار و 372 فقره وام کمک ودیعه مســکن به 
مبلغ یک هزار و 271 میلیارد ریال به واجدین شــرایط 
پرداخت کرده است.به گزارش روابط عمومی بانک سینا، 
پرداخت وام کمک ودیعه مســکن به منظور کمک به 
اقشار آســیب پذیر و حمایت از مستاجران کم درآمد در 
جهت انجام مســئولیت های اجتماعی صورت می گیرد 
که از خردادماه 1401 به اجرا درآمده است.بر اساس این 
گزارش، طی 45 روز از اجرایی شــدن این طرح در بانک 
سینا تعداد دو هزار و 372 فقره وام کمک ودیعه مسکن 
بــه مبلغ یک هزار و 271 میلیارد ریال پرداخت شــده 
است.سقف تسهیلات کمک ودیعه مسکن در تهران یک 
میلیارد ریال، مراکز استان ها 700 میلیون ریال و سایر 
نقاط شهری 400 میلیون ریال است با دوره بازپرداخت 
5 ساله است.متقاضیان باید برای ثبت نام و دریافت کمک 
ودیعه مسکن از طریق سامانه وزارت راه و شهرسازی به 

نشانی http://saman.mrud.ir اقدام کنند.

برنامه تحول مدل کسب وکار بانک سینا 
تدوین می شود

 به گزارش روابط عمومی بانک سینا، غلامرضا فتحعلی در 
نشست مدیران شعب منطقه غرب تهران با بیان این مطلب 
افزود: بانک سینا برای گذار از بانکداری سنتی به بانکداری 
مدرن، نیاز به تغییر و بازنگری در فرآیندها، زیرساخت ها 
و محصولات دارد که همه این ها باید متناسب با برنامه 
کســب وکار بانک باشــد.وی ادامه داد: در تدوین مدل 
کسب وکار بانک سینا به پرسش های اساسی پاسخ داده 
می شود که این پرسش ها مشخص می کنند اولویت های 
بانک در جذب مشــتری، طراحــی و ارائه محصولات و 
کانال های ارائه خدمات کدامند.سرپرست بانک سینا با 
تشریح شــاخص های مهم بانک در حوزه های مختلف، 
گفت: بانک سینا از منظر نسبت های احتیاطی، نسبت 
کفایت سرمایه، نسبت مطالبات غیرجاری و... در وضعیت 
مطلوبی قرار دارد.فتحعلی با بیان اینکه سهم بازار بانک 
سینا در بازار پول باید افزایش یابد، افزود: باید از بانکداری 
ســنتی به ســمت بانکداری جدید و سرویس محوری 
حرکت کنیم و با ارائه خدمات و محصولات متنوع، تقویت 
زیرساخت های بانکداری الکترونیک و... برای افزایش سهم 

منابع بانک قدم های محکم تری برداریم.

حضور بیمه سرمد در نمایشگاه 
شرکت های دانش بنیان ایران و پاکستان 

 پاویون شرکت های تعاونی دانش بنیان ایران در نمایشگاه 
ایران- پاک در کشــور پاکستان، با حضور بیمه سرمد، 
صندوق نوآوری و شــکوفایی، وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی و اتاق تعاون استان زنجان برگزار شد. به گزارش 
روابط عمومی شرکت بیمه سرمد، این نمایشگاه که یکی از 
بزرگترین رویدادهای مهم کشور پاکستان است، با حضور 
شرکت های ایرانی و پاکستانی در اسلام آباد برگزار شد. در 
این نمایشگاه، 11 شرکت دانش بنیان ایرانی از استان های 
تهران، زنجان، آذربایجان غربی، اردبیل، مازندران، یزد و 
قزوین، آخرین دستاوردها و  محصولات های تک خود را 
به بازدیدکنندگان ارائه کردند. هم چنین در طول برگزاری 
این نمایشگاه، چندین قرارداد و تفاهم نامه در حوزه ایجاد 
مراکز تعاونی نوآوری مشترک، تولید محصولات اینترنت 
اشــیا و برق و الکترونیک به امضا رسید. بیمه سرمد نیز 
در راستای حمایت از شرکت های دانش بنیان، به عنوان 
حامی بیمه ای محصولات دانش بنیان در این نمایشگاه 
حضور پیدا کرده و بسیاری از محصولات این شرکت ها 
را تحت پوشش بیمه ای خود قرار داده است. بیمه سرمد 
پیش از این نیز، چندین بیمه نامه جامع، برای محصولات 
دانش بنیان طراحــی و ارائه نمــوده و نقش مهمی در 
حمایت از خدمات و محصولات شرکت های دانش بنیان 
کشور داشته اســت.این در حالی ست که بانک صادرات 
ایران نیز، به عنوان پشتوانه بیمه سرمد، در سال گذشته 
رتبه اول بانک های کشور در حمایت از شرکت های دانش 
بنیان را در کارنامه خود دارد و به بیش از ۹0 شــرکت 

دانش بنیان کشور، تسهیلات ویژه پرداخت کرده است.

صندوق سرمایه گذاری بانک گردشگری؛
 در بین 5 صندوق برتر کشوربه لحاظ 

پرداخت سود
 صندوق سرمایه گذاری بانک گردشگری به لحاظ پرداخت 
سود در حوزه صندوق های سرمایه گذاری حوزه بانکی در 
ردیف 5 صندوق برتر قرار دارد.به گزارش روابط عمومی 
بانک گردشگری، صندوق سرمایه گذاری بانک گردشگری 
طی دو سال گذشته به طور میانگین بین 20 تا 21 درصد 

سود به حساب سرمایه گذاران واریز کرده است.
بر اســاس بخشنامه فروردین ماه ســال 1401 سازمان 
امور مالیاتی، تمامی درآمدهای صندوق سرمایه گذاری 
جهت اشــخاص حقیقی و حقوقــی از پرداخت مالیات 
معاف است و این مســئله به عنوان یکی ازمزیت های 
مهم برای ســرمایه گذاران صندوق محسوب می شود.

سرمایه گذاران صندوق سرمایه گذاری بانک گردشگری 
می توانند از خدمات این بانک همچون دریافت تسهیلات، 
صدور ضمانت نامه و گواهی تمکن مالی بهره مند شوند. 
بر اساس بخشنامه فروردین ماه سال 1401 سازمان امور 
مالیاتی، تمامی درآمدهای صندوق های سرمایه گذاری از 
پرداخت مالیات معاف است و این مسئله به عنوان یکی 
از مزیت های مهم برای سرمایه گذاران صندوق محسوب 
می شود.سرمایه گذاران برای بهره مندی از مزایای صندوق 
ســرمایه گذاری بانک گردشــگری می توانند به صورت 
حضوری در شعب بانک و به صورت غیرحضوری از طریق 
تارنمای صندوق سرمایه گذاری بانک گردشگری به آدرس 
به سرمایه گذاری  نســبت   http://www.gbfund.ir
اقدام کنند.بانک گردشگری 100 شعبه در سراسر کشور 

دارد.

خبر

بیش از 800دستگاه لوازم خانگی 
بی کیفیت توقیف شد

مدیرکل اســتاندارد استان تهران از توقیف و جمع آوری 
۸1۹دســتگاه لوازم خانگی بی کیفیــت و فاقد علامت 
استاندارد در پنج ماهه امسال در تهران خبر داد و گفت 
که در این مدت به دلیل بی کیفیتی محصول و نقص در 
فرآیند تولید، تعداد ۶5پروانه استاندارد لوازم خانگی ابطال 
و 2۶مورد تعلیق شده است.عباس نوری در گفت وگو با 
ایسنا، اظهار کرد: در پنج ماهه اول امسال، ۸1۹دستگاه 
فرآورده بی کیفیت و فاقد علامت اســتاندارد در صنعت 
لوازم خانگی برقی و گازی اعم از هود اجاق خوراک پزی، 
اجاق گاز، آون توستر، فر برقی، کابین برودتی و کولرآبی، 
توقیف و جمع آوری و به مراجع قانونی ارجاع شده است.به 
گفته وی بر اساس آمار و با توجه به حساسیت مقام معظم 
رهبری در حوزه لوازم خانگی و حمایت از تولید با کیفیت، 
نظارت ها و تمرکز این اداره کل در این حوزه نســبت به 
سال گذشــته، 30درصد افزایش داشته است.این مقام 
مسئول مهم ترین عوامل برخورد با متخلفان را نداشتن 
پروانه کاربرد علامت استاندارد و جعل آن و بی کیفیتی 
محصولات در آزمون بر اســاس الزامات استاندارد ملی 
عنوان کرد و گفت: در پنج ماهه ابتدایی ســال 1401 به 
دلیل بی کیفیتی محصول و نقص در فرآیند تولید، تعداد 
۶5پروانه استاندارد لوازم خانگی ابطال و 2۶مورد تعلیق 
شده است.نوری در پایان در پاسخ به اینکه چه برخوردی 
با متخلفان صورت گرفته، تصریح کرد: ازجمله اقدامات 
اداره کل در ایــن خصوص، تعلیق یا ابطال پروانه کاربرد 
علامت استاندارد متخلفان، معرفی آن ها به مراجع قانونی 

و اعمال جرائم نقدی و غیر نقدی است.
گفتنی است پیش تر دبیر کل انجمن صنایع لوازم خانگی 
ایران گفتــه بود که در پی اثــرات منفی قیمت گذاری 
دستوری، تولیدکنندگان باید قیمت تمام شده را پایین 

بیاورند و حتی برخی سراغ قطعات ارزان قیمت رفته اند.

رئیسسازمانبرنامهوبودجه:
برنامه هفتم توسعه به تدوین بودجه 

سال آینده نمی رسد
رئیس سازمان برنامه وبودجه کشور گفت که با توجه  به 
اینکه بودجه باید تا آذرماه به مجلس ارائه شود و برنامه 
هفتم توســعه هنوز جــای کار دارد، در تدوین بودجه 
ســال آینده برنامه توسعه هفتم در دسترس نیست. بر 
اساس گزارش ها، مســعود میرکاظمی، رئیس سازمان 
برنامه وبودجه کشــور در مصاحبه بــا رادیو گفت وگو با 
تصریح بر اینکه تا زمانی که سیاســت های توسعه ابلاغ 
نشود نمی توانیم چارچوب اصلی را تدوین کنیم، گفت: 
هر روز در مجمع جلسه برگزار می شود و کمیسیون های 
آن فعال هستند. همکاران سازمان برنامه وبودجه در این 
جلسات حضور دارند و بنده هم در مجمع فعال هستم تا 
سیاست ها نهایی شــود و فکر می کنم تا 10 الی 15روز 
آینــده این کار در مجمع انجام شــود.وی با بیان اینکه 
ســازمان برنامه وبودجه درگیر بودجه خواهد شد، اظهار 
کرد: بودجه باید تا آذرماه به مجلس تحویل داده شــود. 
البته تا زمانی که سیاســت های پنج ســاله توسعه ابلاغ 
شــود، قانون برنامه تدوین شــود و در دولت و ســپس 
مجلس بررسی شود، زمان می برد و این یعنی به بودجه 
1402 نمی رسد.رئیس سازمان برنامه وبودجه افزود: باید 
یک سال سیاست های توسعه تمدید شود و یا بر اساس 
سیاست هایی که ابلاغ می شود اجازه دهند که بودجه بر 
اساس آن تنظیم شود. درهرصورت باید راه حلی برای آن 
پیدا کنیم تا بودجه را ســر زمان آذرماه که تعهد دولت 
به مجلس است برساند. منطقاً برنامه هفتم برای تدوین 

بودجه سال آینده در دسترس نخواهد بود.

 فصل ریزش در بازار طلای جهانی!
قیمت طلا دیروز دوشــنبه کاهش یافت زیرا دلار به 
دنبــال پیام جروم پاول، رئیس فــدرال رزرو آمریکا 
مبنی بر اینکه بانک مرکزی برای مهار تورم بســیار 
بالا، نرخ های بهره را بیشــتر افزایش خواهد داد، به 
رشــد خود ادامه داد.بر اســاس گزارش ها، بهای هر 
اونــس طلا پس از افت 1.2درصــدی در روز جمعه 
و پیــش از تعطیلی بازار، در ســاعت 7 و 35دقیقه 
صبح امروز به وقت شــرقی با 12.1درصد کاهش به 
1727دلار رسید و قیمت طلا در بازار معاملات آتی 
آمریکا نیز با 0.7درصد کاهش به 172۸دلار رســید.

شــاخص دلار نزدیک به بالاترین رقم دو دهه اخیر 
یعنی 10۹.2۹ماه گذشته، حفظ شد و شمش را برای 
دارندگان ســایر ارزها گران کرد.پاول روز جمعه در 
کنفرانس بانک مرکزی جکســون هول در وایومینگ 
هشدار داد که آمریکایی ها به سمت دوره دردناکی از 
رشد اقتصادی کند و احتمالاً افزایش بیکاری می روند 
زیــرا فدرال رزرو برای مبارزه با تــورم بالا نرخ بهره 
را افزایش می دهد.نرخ های بهره بالاتر هزینه فرصت 
نگهداری شــمش های غیر بازده را افزایش می دهد و 

درعین حال دلار را تقویت می کند.

خبر

همدلی|فاطمهآقاییفرد:» بنزین نیست، چه 
خبر شــده؟« این جمله ای است که این روزها در 
شبکه های اجتماعی بسیار شنیده می شود. البته 
گزارش های میدانی هم حکایت از کمبود بنزین 
یا حتی نبود گاز و بنزین در برخی از جایگاه های 
سوخت دارد. یکی می گوید: »چند روز پیش برای 
تزریق بنزین به یکی از جایگاه های ســوخت در 
غرب پایتخت رفته بــودم، بیش تر از 30لیتر به 
باک خودرو تزریق نشد و قطع شد.« گزارش های 
زیادی دراین باره به دســت »همدلی« رسیده و 
نبود سوخت در برخی از جایگاه های بنزین، این 
ذهنیت را ایجاد کرده که سکان داران اقتصادی در 
سودای گرانی سوخت هستند. یکی هم می گوید: 
»در روزهای اخیر برخی جایگاه ها بنزین ندارند و 
کارت جایگاه ها با محدودیت دیگری مواجه شده 
است. حتی گفته شده سقف برداشت از هر کارت 
ســوخت در جایگاه های سوخت 30لیتر شده«؛ 
»به تازگی با کارت بنزین بیش از سه لیتر بنزین 
در روز نمی توانید به بــاک خودرو تزریق کنید؛ 
حتی کارت سوخت جایگاه دارها هم همین گونه 
شده؛ معلوم نیست چه برنامه  یا سیاستی در راه 
اســت.« در حالی خبرهای رسیده از جایگاه های 
ســوخت حکایت از محدودیت های بنزینی دارد 
که هیچ گونه شفاف ســازی در این زمینه صورت 
نگرفته و هیچ واکنشی از سوی دولتی ها با وجود 
انتقادهای گسترده به نبود بنزین، خبرساز نشده 
اســت. این خبرها در حالی است که پیش ازاین 
سکان داران وزارت نفت طی مصاحبه های متعدد، 
هرگونه افزایش قیمت حامل های انرژی را تکذیب 
کرده بودنــد و در زمینه کمبود ســوخت هیچ 
توضیحی ارائه نکــرده بودند؛ به گفته وزیر نفت: 
»بنــده و همکارانم طی مصاحبه های متعدد هر 
گونه افزایش قیمت حامل های انرژی را تاکنون 
تکذیب کرده ایــم. افزایش نــرخ بنزین، نفت و 
گازوئیل به هیچ عنوان در دستور کار وزارت نفت 
و دولت قرار نــدارد.« خبرهای ناخوش بنزینی 
در حالی اســت که پیش ازاین هــم وزیر نفت و 
سکان دار وزارت اقتصاد به صراحت از مصرف بالای 
سوخت در کشور انتقاد کرده بودند: »در برخی از 
روزها تا 120 تا 130میلیون لیتر بنزین مصرف 
می شود.« آمارها هم حکایت از این دارد که تولید 
بنزین در 10پالایشگاه کشور حدود 104میلیون 
لیتر در روز اســت؛ یعنی چیزی بیش از تولید با 

مصرف مواجه هستیم. این آمارها در حالی است 
که اخیراً برخی از روزنامه هــای اصول گرا نیز از 
مصرف بالای بنزین در کشور انتقاد کرده اند؛ یک 
فعال رسانه ای اصول گرا در مطلبی نوشت: »چند 
سالتون بود متوجه شدید مصرف بنزین یک روز 
ایرانیــان به اندازه مصرف یــک روز اتحادیه اروپا 
است؟« در همین زمینه معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور هم اخیر گفته: »در روزهای تاسوعا 
و عاشورا همین امســال روزی 20میلیون لیتر 
بنزین مصرف کردیم، معادل مصرف یک روز تمام 
اتحادیه اروپا.« بد نیســت بدانید ایران حتی در 
لیست 10کشور اول دنیا در زمینه مصرف بنزین 
نیست؛ نگاهی به آمار نشان می دهد که در میان 
کشورهای دنیا ایالات متحده آمریکا، چین و هند 
بیشترین میزان مصرف سوخت را در سال 2020 
به خود اختصاص داده اند. از طرفی به نظر می رسد 
سکان داران اقتصادی در مقایسه و تحلیل میزان 
مصرف بنزین ایرانیان با کشورهای اروپایی دچار 
قیاس مع الفارق شده اند. با در نظر گرفتن کیفیت 
خودروهای داخلــی و اروپایی به راحتی می توان 
این قیاس نادرســت را درک کــرد؛ »اروپایی ها 

نیســان ندارند که صدی1۸ ســوخت مصرف 
کنند، سمند و پرشیا ندارند که صدی 12مصرف 
کنند؛ موتورسیکلت های برقی سوار می شوند؛« 
»مصرف سوناتا 200۸ با موتور 2400سی سی با 
سمند 1400 با موتور 1700سی سی برابر است؛ 
تکنولوژی بیش از یک دهه پیش که هم مصرف 
کمتری دارد و هم قدرت موتور بالاتر.« ازاین گونه 
مقایسه ها فراوان اســت. بر اساس اعلام سازمان 
اســتاندارد خودروهای  میانگین  محیط زیست، 
کشور ما، »یورو 2« است؛ یعنی مصرف سوخت 
بالایی دارند و درمجمــوع در هر 100کیلومتر، 
حدود 10لیتر ســوخت می ســوزانند. از سویی 
دیگر در ترکیه، خودروها فقط 4/5لیتر بنزین در 
هر 100کیلومتر مصرف می کنند.  کارشناســان 
معتقدند پرمصرف بودن خودروهای داخلی و نبود 
حق انتخاب بــرای خرید خودروهای کم مصرف، 
در آلودگی هوا و ناکامی اجرای قانون هوای پاک 
تأثیر شدید گذاشته است. سازمان استاندارد هم 
می گوید بســیاری از خودروهای کشور مصرف 
سوخت و آلایندگی بالا دارد. جای تردیدی نیست 
که در کنــار طرح هایی مانند از رده  خارج کردن 

خودروهای فرسوده، باید کاهش مصرف سوخت 
خودروهای جدیــد را هم با جدیت مطالبه کرد. 
البته در گذشته گفته می شد وزارت صمت برای 
این حوزه برنامه ای دارد و گفته شده بود که باید 
تا ســال 1404 میزان مصرف بنزین خودروهای 
داخلی در هــر 100کیلومتر، به ۶.۸لیتر کاهش 
یابد. هر چه هســت به نظر می رسد با توجه به 
دغدغه اذهان عمومی دربــاره کمبود بنزین در 
جایگاه های سوخت باید ســکان داران اقتصادی 
پاسخ روشــنی در این زمینه ارائه کنند. مقایسه 
زمانی منطقی اســت که خودروهــای داخلی و 
خارجی از استانداردهای یکسانی برخوردار باشند؛ 
یعنی در شــرایطی که فضای رقابتی در صنعت 
خودروسازی ایجاد شــود و اتومبیل های داخلی 
هم در شــرایط مشــابه با خارجی ها تولیدشده 
و مصرف ســوخت یکسانی داشته باشند در این 
شرایط می توان مصرف کننده ها را مقصر مصرف 
بالای بنزین دانســت. در غیر ایــن صورت باید 
خودروســازان پاســخ پرمصرف بودن سوخت را 
بدهند و دولتی ها هم در زمینه کمبود ســوخت 

شفاف سازی کنند.

براساسگزارشهایمیدانیصاحبانکارتسوختنمیتوانندروزانهبیشاز30لیتربنزیندریافتکنند

بنزین در کانون ابهام و شایعه

رئیس مرکز پژوهش های اتــاق بازرگانی ایران می گوید آنچه 
در10ســال گذشته تحت تأثیر تحریم ها برای اقتصاد ایران به 
وجــود آمده، کار را در حوزه هــای مختلف برنامه ریزی و اجرا 
دشــوار کرده است.به گزارش ایسنا، محمدقاسمی اظهار کرد: 
واقعیت این است که عملکرد اقتصاد ایران حتی پیش از اعمال 
تحریم های جدید از ابتدای دهه۹0 نیز چندان قابل دفاع نبوده 
و میانگین رشــد اقتصادی ما در تمام آن سال ها چیزی بین 
دو تا سه درصد بوده است. بااین وجود پس اعمال تحریم های 
هسته ای میانگین رشد اقتصادی ما در 10سال اخیر نزدیک به 

صفر بوده که یک زنگ خطر برای ما به حساب می آید.
بــه گفته وی، با توجه به این شــرایط نه می توان از این گفت 
که اگر تحریم ها نبودند اقتصاد ما با سرعت بسیار بالایی رشد 
می کرد و نه می توان مشــکلات امــروز را به یک گروه یا یک 

مدیریت خاص محدود کرد.

رئیــس مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی ایــران با بیان اینکه 
تداوم تحریم، اولویت های سیاست گذاران ایرانی را تغییر داده، 
توضیح داد: در حالت عادی، مدیران ما باید زیرساخت های لازم 
برای رشد و توسعه اقتصادی را فراهم کنند و برنامه ریزی برای 
رســیدن به اهداف اقتصادی کلان در دستور کار قرار داشته 
باشــد اما تحریم ها باعث شــده که بخش مهمی از تمرکز ما 
به دور زدن تحریم ها و باز کــردن راهی برای تعامل و تأمین 
نیازها اختصاص یافته و رشد و توسعه اقتصادی در اولویت دوم 
قرارگرفته است.قاســمی با اشــاره به مشکلاتی که بنگاه های 
اقتصادی بــا آن روبه رو بوده اند، بیان کــرد: بالا رفتن هزینه 
فعالیت های تجــاری یکی از اصلی ترین مشــکلاتی بوده که 
بنگاه های اقتصــادی ایرانی با آن مواجه بوده اند. امروز در بازار 
رقابتی جهانی، حاشیه ســود بسیاری از شرکت ها بین 10 تا 
15درصد تعریف می شود. اینکه در چنین شرایطی، شرکت های 

ایرانی مجبور شوند هزینه بیشتری برای حمل ونقل، جابجایی 
ارز و هزینه هــای بانکــی و بیمه ای پرداخت که شــاید پنج 
درصد هزینه نهایــی را بالا ببرد، قطعاً برای صادرکنندگان ما 

مشکل آفرین شده و فشاری مضاعف بر آن ها وارد کرده است.
وی ادامه داد: در حوزه های اجتماعی نیز برخی دستاوردهای 
قبلی ما با اماواگر مواجه شــده اســت. برای مثال موضوع فقر 
مطلق در دهه های قبل در اقتصاد ایران بســیار کاهش یافته و 
حتی نصف شــده بود اما در سال های گذشته می بینیم که با 

افزایش فشارها، بار دیگر این آمار بالا رفته است.
قاسمی خاطرنشان کرد: انتظار ما این است که در صورت نهایی 
شدن مذاکرات و کنار رفتن تحریم های هسته ای، این هزینه ها 
کاهش یابد و امکان آن به وجود آید که از سیاســت گذاران تا 
بنگاه های اقتصادی بتوانند با راحتی بیشتری نسبت به پیگیری 

اهداف اقتصادی کشور عمل کنند.

در پی ابلاغ آیین نامه واردات خودرو، اینکه چه 
خودروهایی با شــرایط اعلامی و به ویژه سقف 
قیمتی تعیین شده، امکان واردات خواهند داشت، 
موردتوجه اســت. در این راســتا هرچند که به 
اعتقاد دبیر انجمن واردکنندگان خودرو، واردات 
با سقف قیمتی تعیین شده، امری نشدنی نخواهد 
بود، اما ســایر شــرایط آیین نامه و الزام ایجاد 
نمایندگی برای خدمات پس از فروش و مهم تر از 
همه تعرفه واردات که هنوز عدد مشخص ندارد، 
در اینکــه کدام خودروها قطعاً وارد می شــوند، 
تأثیرگذار خواهد بود؛ بنابراین گزارش زیر صرفاً 
به معرفی خودروهای زیر 20هزار یورو می پردازد 
و قطعیتی برای اینکه این خودروها وارد شوند، 
وجود ندارد.به گزارش ایسنا، اواخر اردیبهشت ماه 
بود که وزیر صنعــت، معدن و تجارت )صمت( 
از نهایی شــدن مصوبه واردات خودرو حداکثر 
تا پایان همان ماه خبــر داد و تأکید کرد که « 
محدودیتی در واردات نخواهیم داشت و هم زمان 
با واردات و افزایش عرضه خودروسازان داخلی، 
بخش عمده ای از تقاضای بازار پاسخ داده خواهد 

شد.«
به گفته وی، »در موضوع واردات خودرو، دولت 
واردکننده نخواهد بود، بلکه شــرایط را تسهیل 
خواهد کرد.«بحث هــا، گمانه زنی ها و »به زودی 
ابلاغ می شود« های  آیین نامه واردات خودرو تا 
ابتدای شهریورماه هم ادامه داشت و در نهایت، 
در آخرین روز هفته گذشــته )پنجشنبه سوم 
شهریورماه(، آیین نامه و جزئیات آن توسط معاون 

اول رئیس جمهوری نهایی و به کلیه سازمان ها 
شامل وزارت صمت، وزارت کشور، وزارت اقتصاد، 
بانک مرکزی و دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد 
ابلاغ شد.یکی از مهم ترین بندهای این آیین نامه، 
تعیین ســقف قیمتی برای خودروهای وارداتی 
است که طبق برنامه ریزی ها واردات خودروهای 
با قیمــت زیر 20هزار یورو مجاز اعلام شــده و 
اولویــت نیز با واردات خودروهــای زیر 10هزار 
یورو خواهد بود.در این رابطه ســخنگوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت نیــز با اعلام این خبر 
که مرحله اجرایی واردات خودرو عملاً از ابتدای 
مهرماه آغاز می شــود، مهلت ارائه درخواســت 
واجدین شــرایط واردات خودرو به دفتر صنایع 
خودرویی وزارت صمت را تا 1۹ شهریورماه اعلام 
کرد و گفت: »آیین نامه واردات خودرو سه گروه 
را شامل می شــود که پس از ارسال درخواست 
در مهلت مقرر یادشــده که 1۹شــهریورماه در 
نظر گرفته شده است، حداکثر تا آخر شهریورماه 
اسامی شــرکت های منتخب اعلام خواهد شد. 
پــس از تائید و اعلام شــرکت هایی که الزامات 
آیین نامه واردات خودرو را با امتیاز بالاتری کسب 
کرده اند، واردات خودرو می تواند انجام شــود. با 
توجه به اولویت داشتن واردات خودروهای زیر 
10هزار یورو، شرایط واردات سایر خودروها نیز 

بیستم شهریورماه اعلام می شود.«
جزئیات چارچوب آیین نامــه واردات خودرو در 
این قســمت قابل مشاهده اســت.براین اساس 
اینکه چه خودروهایی با این سقف قیمتی امکان 

واردات خواهند داشــت، موضوع حائز اهمیت 
اســت. در این رابطه دبیر انجمن واردکنندگان 
خودرو معتقد است: »سقف قیمتی اعلام شده 
تقریباً مساعد اســت و می توان خودروهایی که 
اســتاندارهای ۸5گانه را پاس کنند، وارد کرد. 
البته که قیمت خودرو در جهان به دلیل کمبود 
چیپست ها و سیستم های الکترونیکی )بخشی 
به دلیل کرونا و بخشــی هم تنش های سیاسی 
بین کشورهای چین و تایوان(، افزایش پیدا کرده 
اســت، اما احتمال  وارد بســیار است و واردات 
خودرو با ســقف قیمتی تعیین شده موضوعی 

نشدنی نخواهد بود.«وی تصریح کرد: »برداشت 
ما از این مصوبه و اقدام برای واردات مثبت است 
و امیدوار هستیم که دیگر گره ای ایجاد نشود؛ اما 
نکته مهم اینجاست که چنانچه قرار باشد واردات 
منوط به بحث سرمایه گذاری در تولید و افزایش 
تولید باشد، واردات ممکن نخواهد بود؛ چراکه در 
حال حاضر مدعیان تولید، اینکه چه تعداد تولید 
می کنند و چه تولید می کنند و محاسبه مجموع 
میزان ارزبری خودروهای تولیدی نشان می دهد 
کــه خودروهای تولیدی اصالتاً ارزبری بســیار 
بیشتری از خودروهای  CBU داشته و دارند.«
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